
ACTA 3a ASSEMBLEA ORDINÀRIA CURS 23-24

Data:  13 de juny de 2024 | De 16.30 h a 18.30 h

Tipus: Presencial

Espai de Conciliació: 2 infants inscrits (assistència:2)

Assistents 

22 participants presencials (al llarg de la reunió varia el nombre per gent que arriba tard o bé 
marxen abans) i 2 participants que deleguen el seu vot, tots i totes sòcies de l’AFA, entre els 
quals hi ha:
- Membres de la Junta: Mari Carmen (presidenta), Paola J.  (vicepresidenta) i Paola M. 
(secretària), Estela (Tresorera)
- Membres de les comissions:  Àlex (Revolta escolar), Estela (Comissió d’Extraescolars), Elena i 
Mariona (Comunicació)

Ordre del dia
1. Aprovació de l’acta anterior del passat dia 15 de febrer de 2024.

2. Informació de les comissions:

a. Extraescolars

b. Comunicació

c. Revolta Escolar

3. Informació de Junta:

a. Finalització de mandat. 
b. Convocatòria Assemblea Extraordinària per Eleccions Nova Junta. 

4. Precs i preguntes.

RESUM ACTA:

1.  Aprovació de l’acta anterior del passat dia 15 de febrer de 2024.

Votació:  PRESENCIALS - 13 a favor 

1 abstenció

  DELEGATS - 2 a favor

Queda aprovada l’acta amb 15 a favor i 1 abstenció.

 



2. Informació de les comissions:

a. Extraescolars

 Activitats Extraescolars del proper curs 24/25. 

Comissió comenta la dificultat a poder oferir més extraescolars o algunes activitats degut als 

pocs espais a l’escola per a activitats Extraescolars i algunes no es poden ofertar perquè no 

disposem de l’espai necessari.

Novetat que a partir de 1r primària hi ha beques per activitats homologades per activitats 

esportives i també el proper curs també per a artístiques (en el nostre cas: Taller d’Art i Cuina) i 

Tecnològiques (en el nostre cas: Robòtica).

Actualització de preus de les activitats Extraescolars, de 30€ a 31€ per les activitats que ofereix 

L’Esguard i per les Externes: Piscina manté preus però al gener es fa l’actualització de preus per 

l’IPC.  I pel que fa a Robòtica, que també es gestiona des d’empresa externa, encara no s’ha 

rebut el preu.   

Es mantenen les bonificacions de preus per famílies nombroses, monoparentals i pel que fa a 

les condicions d’inscripció i pagaments es mantenen les mateixes condicions i obligacions que 

aquest curs.  

Pel que fa a Acollides i Racons:

 S’actualitzen preus pel curs 24/25.

 



I es fa una reducció en els Racons de tarda que passen a ser de 16 a 17.30 h. El motiu de la 

reducció és degut a la manca de demanda i necessitat d’aquest servei, de 17.30 a 18 h, ja que 

durant aquest curs 23/24 de manera fixa només hi havia 1 infant i de manera puntual 2 o 3 

més. 

Les Inscripcions a extraescolars seran a partir del 26 de juny, L’Esguard enviarà informació 

completa entre demà i propera setmana (17 a 21 de juny).

S’obre un torn de paraula als assistents: 

   S’exposa que en algunes extraescolars, concretament Piscina i Circ, hi ha hagut molts canvis 

de monitoratge, en curts períodes de temps i que això ha suposat alguns problemes 

d'adaptació per alguns infants de I4, fet que en algun cas ha suposat la baixa d’aquest infant de 

l’activitat.  S’exposa si és possible anul·lar l’obligatorietat de mantenir-se tot un trimestre si la 

motivació de la baixa és deguda a els nombrosos canvis de monitors/referents de l’activitat. 

   Comissió Extraescolars recull la proposta, tot i que ho veu complicat degut a què les 

extraescolars ja van molt justes d’inscripcions i aquesta opció de donar-se de baixa en 

qualsevol moment ja es va aconseguir per al primer trimestre, que és el que es considera més 

de prova/adaptació a l’activitat.  

   També s’exposa que s’han enviat un parell de correus electrònics sobre aquest tema a la 

comissió i no s’ha rebut resposta.  

    Des de Comissió es comenta que durant aquest curs només hi ha hagut 2 persones actives a 

la comissió i tot i que s’ha intentat fer seguiment de tots els correus, pot ser que alguns no se 

n’hagi fet el feedback a la família, però sí que s’ha gestionat el problema tant amb la piscina 

com amb L’Esguard. 

b. Comunicació

   La comissió es planteja com a millores de cara al curs vinent, revisar els canals de 

comunicació amb les famílies i potser establir diferents canals segons tipus de missatge o 

temàtica.  

Per això exposen que la idea és fer arribar un petit qüestionari a les famílies abans d’inici del 

nou curs, intenció de poder-lo fer arribar durant el que queda del mes de juny, per durant 

l’estiu fer una anàlisi de les respostes i poder millorar en les comunicacions i canals per al curs 

vinent. 

  

S’obre un torn de paraula als assistents: 

 On sorgeixen diferents visions i explicacions del motiu pel qual hi ha tan poca participació de 

les famílies en l’AFA, tant en les comissions com en les assemblees.   En còmput global, hi ha 

unes 300 famílies a l’escola i aquest any de sòcies n’hi ha 150, per tant el 50% de les famílies 

són sòcies de l’AFA, tot i que el volum de famílies en les comissions i en les assemblees és molt 

menor.    

   Surten diferents motius i opinions dels motius pels quals hi ha tantes famílies que no es fan 

sòcies de l’AFA, com per exemple:  desconeixement del que es fa des de l’AFA, dificultat en la 

manera en com fer-se soci (cal omplir formulari i fer pagament per transferència), el fet que no 

sigui obligatori fer-se de l’AFA per a poder accedir als serveis que gestiona l’AFA,  entre altres.   

Pel que fa a la manca de participació de les famílies sòcies a les comissions i assemblees també 

sorgeixen diferents punts de vista i factors, com:  poca informació del que es fa a les 

comissions, algunes comissions són més feixugues i complexes que d’altres, es veu com molta 

feina i poca disponibilitat  per part de les famílies, el fet que l’AFA no disposi d’una persona 



professional que pugui facilitar les tasques més administratives i de gestió i també la 

complexitat i les nombroses tensions i crítiques excessives que sorgeixen a les assemblees, 

generalment dirigides especialment cap a les persones que estan enfront de l’entitat. 

 Sorgeixen diferents propostes per millorar tant el nombre de socis com per augmentar la 

implicació i participació de les famílies a l’AFA, com:  augmentar la relació entre les famílies de 

classe i l’AFA amb les CADENES d’Informació on s’implica a les famílies a passar informació de 

família a família de manera individual. O per exemple que algú de l’AFA assisteix a les reunions 

pedagògiques de tots els cursos, fer arribar la informació de manera més visual (fer un vídeo) a 

inici de curs de tot el que fa l’AFA i el que pot implicar el fet que no hi hagi participació de les 

famílies a l’AFA per als infants (pèrdua de l’Espai Migdia, anul·lació de les extraescolars o els 

espais d’acollida i racons de tarda...)

   Des de Junta s’explica que per aquest proper curs 24/25 l’Escola enviarà dins la documentació 

que envien a les noves famílies un document amb la informació de l’AFA i les instruccions de 

com fer-se soci. També que s’ha revisat el formulari d’inscripció per, com es va demanar en 

l’assemblea de novembre, fer-lo més senzill i àgil per a les famílies que només hagin de renovar 

i que els anys anteriors ja hagin estat sòcies. Tot i així i tal com es va aprovar per l'assemblea, el 

pagament de la quota per al curs vinent se segueix mantenint a través de transferència 

bancària o en efectiu uns dies concrets d’inici de curs, ja que no es va aprovar la proposta que 

va presentar la Junta per a poder fer el pagament de la quota anual per domiciliació bancària, 

degut a què això suposa un increment de la quota anual.

c. Revolta Escolar

 Seguiment de les activitats d’aquests últims mesos:  Tot i que estava calendaritzat un tall al 

març, es va cancel·lar per manca de gent de la comissió per a l’organització, però tot i així es va 

fer una crida a unir-nos al 1r tall de Trav. de les Corts que organitzava l’Escola Duran i Bas, que 

s’ha unit recentment al col·lectiu de Revolta Escolar de la Ciutat.  Contents de la feina feta per 

part de la comissió per sumar altres AFAs i Escoles del barri a aquesta reivindicació de millora 

dels entorns de les Escoles i de la salut dels tots els infants i ciutadans del barri.   

  Proposta als pressupostos participatius d’aquest 2024/25 - amb aquesta unió amb Durant i 

Bas ha sortit la proposta de presentar projecte pels propers pressupostos participatius per fer 

una intervenció de millora urbanística per pacificar la connexió entre el casc antic amb accés a 

Durant i Bas i l’Equipament Municipal Esportiu.  Així com eliminar l’accés al  pàrquing que hi ha 

just a l’entrada de l’Escola Duran i Bas i de l’Equipament Esportiu Municipal.  Lideren aquest 

projecte el Joan Cava per part de l’AFA Anglesola i el Xavi de l’AFA Durant i Bas.  

  Es pregunta a la comissió sobre si està prevista alguna intervenció més al C/ Numància o si es 

podria presentar algun projecte als pressupostos participatius per fer definitiu el carril habilitat 

com a espai de vorera en tot el frontal de la façana de l’escola. 

  Comissió exposa que es veu molt difícil poder consolidar el carril de Numància com a vorera, 

degut a què a diferència de Trav. de les Corts, el c/ Numància està catalogat com a carrer 

d’especial interès de circulació - ja que és una artèria de comunicació que connecta la Diagonal 

(entrada ciutat) amb l’Estació de Sants. 

Manifest F1 des de Revolta Escolar - Des de Revolta Escolar Ciutat, de la qual la comissió en 

forma part aquest mateix matí ha presentat un manifest en contra de l’exhibició de Fórmula 1 

que ha organitzat el circuit de Catalunya i l’Ajuntament de Barcelona.  Degut a què la 

presentació del Manifest era avui mateix al matí entre dimarts i ahir dimecres es va demanar 

des de la comissió poder-nos adherir al manifest i convocatòria de manifestació del proper 



dimecres 19 de juny.  Junta, tal com marca el Reglament va autoritzar l’adhesió i es proposa 

votar la seva ratificació en aquesta assemblea. 

   Es fa una intervenció de quin sentit té fer la ratificació, si ja ens hem adherit al Manifest.  

Junta exposa que l’adhesió com qualsevol altra vinculació es pot modificar o desvincular si així 

s’acorda en l’Assemblea de l’entitat, ja que com marquen els Estatuts, és aquest el màxim òrgan 

de decisió de l’entitat, i que la Junta té la potestat de decidir en moment de necessitat o 

urgència. Per tant, es procedeix a vota la ratificació d’adhesió a aquest manifest: 

Votació:  PRESENCIALS - 14 a favor 

2 abstenció

  DELEGATS - 3 a favor

Queda ratificada l’adhesió al Manifest “Barcelona No està en venda. NO a la Fórmula FUM”  

amb 17 a favor i 3 abstencions.

Incidència convocatòria protesta Palestina-  Revolta exposa que va arribar una proposta des 

d’una mare de l’escola, es parla amb la comissió i es va aprovar participar com un segon acte 

sobre el mateix tema.  Com a comissió volen exposar el seu malestar pels problemes i 

entrebancs que van succeir en algunes classes per a poder fer arribar aquesta convocatòria de 

concentració i com es va gestionar des de Junta. 

Junta demanar disculpes per no haver comunicat com pertocava, torna a remarcar que com la 

resta de l’AFA, la Junta també són famílies voluntàries que no estan disponibles les 24h els 7 

dies de la setmana per a les gestions i qüestions de l’AFA, que cal tenir present que  hi ha 

moment on no podem donar respostes immediates, ni poden atendre o donar respostes a 

situacions que exclaten o sorgeixen de manera tant urgent. Des de Junta s’esposa que és injust 

responsabilitzar els membres que la formen que terceres persones, en aquest cas Delegades o 

membres d’altres comissions,  haguessin decidit no enviar un comunicat als diferents grups 

classe, per no enviar-se estrictament des de la persona referent.     

Per altra banda, aclarir que des de Junta es va donar l’ok al cartell de convocatòria de 

Concentració d’AFAS Unides de Les Corts, al considerar que el que s’estava convocant era una 

concentració en defensa dels Drets Humans i especialment la defensa dels Infants, i que com 

s'ha demostrat en les darreres accions que el propi govern de l’Estat ha pres els darrers mesos 

recolza la visió tant de revolta com de Junta,  que no es tracta d’un tema polític partidista, sinó 

d’un tema social, de drets Humans i concretament dels  Drets de la Infància.  Com a entitat 

formalment constituïda dins d’un estat democràtic, tenim el compromís de complir i defensar o 

com a mínim, participar en accions que promoguin i exigeix la defensa dels drets Humans de 

tothom i a tot arreu. 

 

S’obre un torn de paraules: 

   Hi ha diferents intervencions on algunes persones exposen la seva visió del per què en aquell 

moment consideraven incorrecta la convocatòria i la inclusió del logotip de l’AFA en el cartell, 

sense haver passat per l’Assemblea i havent comentat en anteriors assemblees que l’AFA no es 

podia posicionar en temes polítics si no es tractava anteriorment en una assemblea. Altres però 

comenten que tant els arguments exposats per Revolta com per la Junta els semblen correctes i 

que ara entenen millor el sentit de la convocatòria, que potser aquestes argumentacions es 

podien haver comunicat abans. 



Altres intervencions van en la línia de defensa dels Drets Humans i que s'entén que com a 

ciutadans i com a referents d’infants en formació, cal mostrar i educar en la defensa i 

compromís amb els Drets Humans i especialment dels Infants, també des de les entitats en les 

que formem part.  I que també des de l’Escola i el contingut del currículum s’especifica la 

formació per la pau i la no violència. 

S’està d’acord de manera força àmplia dels assistents en la proposta d’incloure aquest tema 

com a punt de debat en la següent assemblea i aclarir com es treballen els temes d’aquest 

tipus o  d’àmbit més polític.     

5.Informació de Junta

Finalització de mandat. - 
Junta informa que el mandant de l’actual Junta finalitza el proper mes de novembre.  I que la 
intenció de totes les membres és plegar al finalitzar el mandat de 3 anys.  I per evitar 
problemes i solapaments de gestions durant el període de traspàs i canvis, com el que ens va 
succeir en l’inici de mandant, amb el relleu de l’anterior Junta, es proposa comunicar ja a 
l’Assemblea el calendari d’Eleccions, perquè tots els socis i sòcies tinguin temps de pensar si es 
volen presentar com a membres de la nova Junta de l’entitat. 
    
Convocatòria Assemblea Extraordinària per Eleccions Nova Junta. 
 Calendari d’Eleccions:

- Presentació de candidatures fins el 2 d’octubre

- Assemblea Extraordinària per a l’Elecció Nova Junta - dijous 17 d’octubre de 2024.

Requisits per a formar part de la Junta Directiva:  (Articles 13 i 14 dels Estatuts)

Article 13

1. Regeix, administra i representa l'associació la Junta, que està composta pel 

president, el vicepresident, el secretari, el tresorer i els vocals. Aquests càrrecs han de 

ser exercits per persones diferents.

2. L'elecció dels membres de la Junta, que han de ser socis, es fa per votació de 

l'Assemblea General. Les persones elegides entren en funcions després d'haver acceptat 

el càrrec.

3. El nomenament i el cessament dels càrrecs s’han de comunicar al Registre 

d’Associacions mitjançant un certificat, emès pel secretari sortint amb el vistiplau del 

president sortint, que ha d’incloure també l’acceptació del nou president i del nou 

secretari.

4. Els membres de la Junta exerceixen el càrrec gratuïtament i no poden dur a terme 

cap activitat retribuïda per l’associació.

Article 14

1. Els membres de la Junta exerceixen el càrrec durant un període de tres anys, sense 

perjudici que puguin ser reelegits.

2. El cessament dels càrrecs abans d'extingir-se el termini reglamentari del seu mandat 

pot esdevenir-se per:

a) dimissió voluntària presentada mitjançant un escrit en el qual n'exposin els motius b) 

malaltia que els incapaciti per exercir el càrrec

c) baixa com a membres de l'associació

d) sanció per una falta comesa en l'exercici del càrrec.

S’obre un torn de paraula: 

https://drive.google.com/file/d/1IC_CNIipcDyplOEr_HP-dyGaXqNZwzv5/view?usp=sharing


Es pregunta en cas que no sorgeixi cap candidatura a Junta, què passaria.  Junta explica que en 

cas de no haver-hi cap candidatura o que no sigui aprovada per l’assemblea per majoria simple, 

la pròpia assemblea hauria d’aprovar la dissolució de l’entitat i es formaria una Junta Gestora 

per a procedir a la dissolució i liquidació de l’entitat. Es mantindria en funcionament fina a la 

finalització dels contractes vinculats que tenim amb l'esguard i la Xup Xup fins a finalització del 

curs 24/25 i, per tant, en el curs següent 25/26 l’Escola no disposaria dels serveis d’acollida, 

racons de tarda i extraescolars i caldria concretar amb l’escola i consorci si la direcció de l’escola 

recull la gestió del servei de menjador i monitoratge del migdia. 

Aquesta resposta obre un espai molt similar al que ja ha sorgit quan s’han tractat el punt de 

Comunicació i sorgeixen aportació de propostes i idees per a fomentar tant l'ampliació de socis 

com la implicació de les famílies en el funcionament de l’AFA.  

S’exposa que potser moltes famílies no són conscients de la feina importantíssima que es fa des 

de l’AFA i del risc que suposa per a les famílies de l’escola que l’AFA desaparegui o que no hi 

hagi prou persones implicades per a desenvolupar totes les tasques de gestió, seguiment i 

supervisió dels serveis i recursos que aporta l’AFA.  Algunes aportacions van dirigides a 

plantejar de manera més formal poder professionalitzar l’AFA, incorporant un treballador que 

pugui desenvolupar les tasques administratives, que actualment estan delegades a les 

empreses de serveis.  Però per això caldria un estudi i augment de les quotes dels socis, model 

majoritari en les AFAs més properes del barri. 

Al finalitzar la reunió molts dels assistents agraeixen la feina feta per part de les 4 dones, que 

han compost la Junta de l’AFA aquest darrers 3 anys. Reconeixent les nombroses dificultats que 

han tingut i de vegades el tracte dur i crític que han hagut de sustentar per part d’alguns socis 

tant en assemblees com en reunions i comunicacions.  Un fet, que desincentiva la participació 

d’alguns socis i que genera molts dubtes a algunes persones assistents i que en algun moment 

han pensat a formar part de la Junta o d’algunes comissions.  

Les components de la Junta agraïm aquestes aportacions i encoratgem les famílies tot i les 

dificultats que cal seguir participant i implicar-se per a tirar endavant els projectes de l’AFA pel 

bé dels infants i de tota la comunitat educativa de la que formem part.  

Finalitza la reunió a les 19.30 h. 

 


